

PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : YB. TUAN LIM GUAN ENG
KAWASAN : BAGAN
TARIKH : 1 APRIL 2014, SELASA

SOALAN:

YB. TUAN LIM GUAN ENG (BAGAN) minta **MENTERI KERJA RAYA** menyatakan jumlah bayaran pampasan oleh Kerajaan kepada setiap syarikat konsesi tol untuk menunda kenaikan kadar tol tahun ini. Mengapakah penangguhan kenaikan tol tidak dilanjutkan kepada tahun-tahun depan. Nyatakan kos pembinaan dan jumlah yang diterima oleh setiap syarikat sejak lebuhraya masing-masing dibina.

JAWAPAN:

Tuan Yang Di-Pertua;

Berdasarkan kepada perjanjian konsensi, setiap lebuh raya layak mendapat kenaikan tol mengikut peruntukan dalam perjanjian konsesi. Sekiranya kenaikan tol berdasarkan perjanjian konsesi tidak dibenarkan, maka Kerajaan perlu membayar pampasan kepada syarikat-syarikat konsesi yang berkenaan.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kerajaan telah membuat keputusan untuk menangguhkan kenaikan kadar tol pada tahun 2014. Sehubungan dengan ini, anggaran pampasan yang perlu dibayar oleh Kerajaan ialah sebanyak RM400 juta kepada 14 syarikat konsesi yang terlibat.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat juga, Kerajaan dan syarikat-syarikat konsesi sedang mengenalpasti kaedah-kaedah penyelesaian terbaik di mana akan memberi situasi 'win-win' kepada Kerajaan, syarikat konsesi, pelabur dan pengguna. Sebarang pindaan terhadap perjanjian konsesi adalah tertakluk kepada persetujuan bersama syarikat konsesi serta pemberi pinjaman dan pelabur.

Kos pembinaan bagi semua lebuh raya yang sedang beroperasi ialah sebanyak RM39 bilion, manakala jumlah kutipan tol sehingga tahun berakhir 2012 ialah sebanyak RM47 bilion.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat juga, hasil kutipan tol yang diterima oleh syarikat-syarikat konsesi akan digunakan untuk tujuan

bayaran balik pinjaman komersil kepada pihak pemberi pinjam dan bank, menampung kos perbelanjaan modal, kos operasi dan penyelenggaraan lebuhraya.

Sekian. Terima kasih.

**SIDANG DEWAN RAKYAT
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KETIGA BELAS (2014)**

PERTANYAAN : **LISAN**
DARIPADA : **YB TUAN HAJI HASBIBIN HAJI
HABIBOLLAH [LIMBANG]**
TARIKH : **1 APRIL 2014 (SELASA)**
SOALAN : **15**

minta **MENTERI SAINS, TEKNOLOGI DAN INOVASI** menyatakan apakah tindakan dan usaha Kementerian daripada segi pemasaran untuk Projek Penanaman Vanila yang sudah pun menampakkan hasil di daerah Limbang.

JAWAPAN :

Tuan Yang di - Pertua,

Kementerian Sains, Teknologi dan Inovasi (MOSTI) melalui Agensi Nuklear Malaysia (Nuklear Malaysia) secara proaktif telah menjalankan penyelidikan berkaitan pertumbuhan tanaman vanilla. Sebuah plot penanaman dan kemudahan penghasilan benih vanilla di sebuah kawasan seluas 3 ekar telah dibangunkan bagi tujuan tersebut. Kemudahan ini dilengkapi dengan sistem teduhan dan sistem penanaman vanilla tanpa tanah (soilless) bagi memastikan pertumbuhan yang baik dan mudah dalam urusan penjagaannya.

Bermula dari tahun 2010, hasil kajian ini telah disalurkan kepada satu komuniti di Kg Merasam, Limbang, Sarawak. Antara objektif projek ini disalurkan kepada pihak komuniti adalah:

- 1) Memindahkan teknologi, pengetahuan dan hasil kajian penanaman vanilla kepada suatu komuniti dan seterusnya membangunkan sebuah projek pre-komersil pertanian yang boleh memberi impak segera kepada komuniti dari aspek pembangunan sosio-ekonomi.
- 2) Membangunkan satu aktiviti ekonomi berasaskan pertanian kepada komuniti luar bandar melalui pelaksanaan projek penanaman produk yang bernilai tinggi seperti vanilla.
- 3) Mengurangkan kos import bahan mentah dari negara luar dengan mewujudkan prasarana penghasilan benih Vanilla.
- 4) Mendedahkan dan memperkenalkan sistem pertanian secara moden dan inovasi untuk diadaptasi oleh komuniti luar bandar.

Projek penanaman vanilla di Limbang telah dijalankan selama 3 tahun dan mula memberikan hasil pada pertengahan tahun 2013. Terdapat beberapa inisiatif telah diambil sebagai strategi pengembangan dan pemasaran bagi projek ini iaitu:

- 1) Nuklear Malaysia telah membantu komuniti bagi menyediakan kemudahan penyediaan benih (nursery) keratan batang vanilla di tapak projek dan alatan pasca tuai. Penyediaan benih yang mencukupi diperlukan bagi meluaskan dan menambahkan lagi bilangan peserta di

kawasan sekitar iaitu di Kg Merasam, Limbang yang berminat menjalankan projek penanaman ini.

- 2) Menerusi program pengkomersilan, pihak Nuklear Malaysia juga telah mengenal pasti dan menjalinkan kerjasama dengan beberapa buah syarikat pengusaha vanila tempatan dan luar negara yang berpengalaman dalam aspek pemasaran sebagai persediaan awal pasaran. Nuklear Malaysia juga akan terus memberikan khidmat nasihat dan garis panduan bagi mengkomersialkan hasil tanaman vanila ini.
- 3) Nuklear Malaysia juga telah mengadakan program latihan seperti latihan pendebungaan untuk penghasilan buah vanila, latihan pengendalian pasca tuai dan latihan penyimpanan tanaman bagi memastikan produk yang dihasilkan mematuhi standard pasaran.

Di samping itu, Nuklear Malaysia juga sedang merancang untuk mengadakan latihan dan kursus penghasilan produk-produk hiliran berasaskan vanila kepada para peserta projek. Diharapkan produk-produk hiliran ini dapat meningkatkan lagi nilai tambah produk-produk vanila yang dihasilkan dan seterusnya dapat meningkatkan ekonomi komuniti setempat.

Sekian, terima kasih.